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Protokół Nr LXXIX.2023 

z obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 24 kwietnia 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2023 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 18:00 

tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 11 radnych. 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki dokonał otwarcia LXXIX sesji Rady 

Miejskiej. Poinformował jednocześnie, że sesja została zwołana zgodnie z art. 20 

ust. 3 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 2023.40) 

na wniosek Burmistrza Drezdenka Karoliny Piotrowskiej (pismo stanowi załącznik nr 

1 do niniejszego protokołu). Powitał Burmistrz Drezdenka K. Piotrowską, Z-cę 

Burmistrza M. Grzymałowskiego, pracowników Urzędu oraz radnych (lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali obecnych jest 11 radnych, więc Rada 

Miejska będzie mogła podejmować prawomocne decyzje. 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 



2 
 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 

rok – druk nr 509/23. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029– druk nr 510/23. 

5. Zamknięcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o włączenie do porządku obrad punktu 

dot. podjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Drezdenku w sprawie porozumienia  

z województwem lubuskim, z Urzędem Marszałkowskim w sprawie remontu,  

a później przejęcia przez samorząd gminny drogi wojewódzkiej numer 176. 

Wyjaśniła, że zależy jej na tym, aby stanowisko, które będzie pozwalało na 

podejmowanie działań w przyszłości zostało podjęte w miarę szybko z uwagi na to, 

że Zarząd Dróg Wojewódzkich chciałby już przystąpić do działania,  a więc w tym 

roku wykonać już pierwszy etap remontu. Burmistrz zwróciła uwagę, że droga  

z Niegosławia przez Marzenin do Karwina, szczególnie ten ostatni odcinek przed 

miejscowością Karwin jest naprawdę w złym stanie, że warto ten remont zrobić jak 

najszybciej. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Porządek obrad sesji Rady Miejskiej po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 

rok – druk nr 509/23. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029– druk nr 510/23. 

5. Wydanie opinii w sprawie projektu POROZUMIENIA nr DG.III.8011.9.2023 w 

sprawie podjęcia działań dotyczących zmiany kategorii drogi wojewódzkiej nr 176 na 

odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 181 do granicy województwa 

wielkopolskiego w km 0+000 ÷ 5 + 919, na kategorię drogi gminnej. 

6. Zamknięcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że do obrad dołączył 

radny S. Dukaczewski, więc obecnie na sali znajduje się 11 radnych. 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2023 rok – druk nr 509/23. 

Zastępca Skarbnika Gminy Sylwia Humieniuk odczytała uzasadnienie projektu 

uchwały:  

Budżet po stronie dochodów zwiększono o kwotę 1.911.814,65 zł na podstawie: 

dochody bieżące w kwocie 1.911.814,65 zł 

- pisma Lubuskiego Kuratora Oświaty Nr KO.I.3146.5.8.2023.JH z dnia 03 kwietnia 

2023 r. z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w roku 2023 w kwocie 655.799,00 zł 
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- pisma Lubuskiego Kuratora Oświaty Nr KO.I.3146.3.9.2023.JH z dnia 12 kwietnia 

2023 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów w okresie od stycznia do czerwca 2023 r.  

w kwocie 85.307,00 zł 

- wniosku złożonego do Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w związku z realizacją 

zadań gminy związanych z obowiązkami wynikającymi z ustawy z dnia 15 września 

2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku 

z sytuacją na rynku paliw w zakresie wypłaty rekompensat dla przedsiębiorstw 

energetycznych, o których mowa w art. 3 ust. 2 w kwocie 1.091.639,89 zł 

- wniosku złożonego do Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w związku z realizacją 

zadań gminy związanych z obowiązkami wynikającymi z ustawy z dnia 15 grudnia 

2022 roku o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r.  

w związku z sytuację na rynku paliw w kwocie 4.170,76 zł 

- zmiany stawki żywieniowej w wyniku waloryzacji cen jednostkowych produktów 

żywnościowych wraz z dostawą, w kwocie 74.898,00 zł w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 1 w Drezdenku w kwocie: 12.787,00 zł 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Drezdenku w kwocie: 15.915,00 zł 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Drezdenku w kwocie: 13.761,00 zł 

- Publiczne Przedszkole w Drezdenku w kwocie: 25.431,00 zł 

- Żłobek Gminny w Drezdenku w kwocie: 7.004,00 zł 

Budżet po stronie wydatków zwiększono o kwotę 1.911.814,65 zł w tym: 

wydatki bieżące w kwocie 1.911.814,65 zł 

- koszty realizacji zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w roku 2023  

w kwocie 655.799,00 zł. 

- koszty wypłaty stypendiów i zasiłków szkolnych w okresie od stycznia do czerwca 

2023 r. w kwocie 85.307,00 zł 

- koszty wypłat rekompensat dla przedsiębiorców do tego uprawnionych oraz na 

wydatki związane z obsługą wniosków zgodnie z ustawą z dnia 15 września 2022 r.  

o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku  

z sytuacją na rynku paliw w kwocie 1.091.639,89 zł. 

Zadanie realizowane przez jednostkę Urząd Miejski w Drezdenku. 

- koszty wypłat odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT wraz z kosztami 

obsługi wniosków zgodnie z ustawą z dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej ochronie 

niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na rynku gazu 

w kwocie 4.170,76 zł 

Zadanie realizowane przez jednostkę Ośrodek Pomocy Społecznej. 

- koszty zakupu środków żywności dla dzieci w Szkole Podstawowej Nr 1  

w Drezdenku, w związku z waloryzacją cen jednostkowych, w kwocie 12.787,00 zł 

- koszty zakupu środków żywności dla dzieci w Szkole Podstawowej Nr 2  

w Drezdenku, w związku z waloryzacją cen jednostkowych, w kwocie 15.915,00 zł 

- koszty zakupu środków żywności dla dzieci w Szkole Podstawowej Nr 3  

w Drezdenku, w związku z waloryzacją cen jednostkowych, w kwocie 13.761,00 zł 

- koszty zakupu środków żywności dla dzieci w Publicznym Przedszkolu  

w Drezdenku, w związku z waloryzacją cen jednostkowych, w kwocie 25.431,00 zł 
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- koszty zakupu środków żywności dla dzieci w Żłobku Gminnym w Drezdenku,  

w związku z waloryzacją cen jednostkowych, w kwocie 7.004,00 zł. 

Przeniesienia wydatków przeznaczono na: 

wydatki majątkowe w kwocie 57.890,00 zł 

- „Przebudowa drogi w m. Drezdenko – ul. Poniatowskiego odcinek 1” w kwocie 

7.380,00 zł 

Kontynuacja zadania w 2023 roku wynika z konieczności przedłużenia pełnienia 

funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania. 

- „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Klesno” w kwocie 27.510,00 zł 

Kontynuacja zadania w 2023 roku oraz zwiększenie środków finansowych na 

realizację zadania wynika z konieczności przedłużenia pełnienia funkcji inspektora 

nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania 

- 12.300,00 zł. oraz z potrzeby wykonania nawierzchni zjazdu z drogi wewnętrznej na 

dz. Nr 264 na drogę wojewódzką nr 164 oraz przestawienie istniejącego wpustu 

ulicznego - 15.210,00 zł. 

- „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Trzebicz Nowy” w kwocie 

3.000,00 zł 

Kontynuacja zadania rozpoczętego w 2022 roku i wprowadzenie go do budżetu na 

2023 rok związane jest z potrzebą aktualizacji wykonanej w ubiegłym roku analizy 

efektywności inwestycyjnej i technologii niezbędnej do złożenia wniosku na 

dofinansowanie realizacji ww. zadania w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na operacje typu: Gospodarka wodno – 

ściekowa.  

Poniesione koszty w 2022 r. na realizację przedmiotowego zadania wynoszą 

48.050,00 zł. 

- zabezpieczenie wkładu własnego w wysokości 20,33% kwoty kosztów realizacji 

zadania tj. w kwocie 20.000,00 zł, na zakup pieca konwekcyjno-parowego w związku 

z ubieganiem się o udzielenie wsparcia finansowego na realizację zadania w ramach 

modułu 3 wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" 

dotyczącego wspierania w latach 2019-2023 organów prowadzących publiczne 

szkoły podstawowe w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki, wychowania  

i opieki przez organizację stołówek i miejsc spożywania posiłków. 

Całkowity koszt zadania wynosi: 98.393,31 zł w tym: wnioskowana kwota 

dofinansowania od wojewody Lubuskiego – 78.393,31 zł (tj. 79,67% kosztów). 

Zadanie realizowane przez jednostkę Szkoła Podstawowa Nr 2 im. J. Nojiego  

w Drezdenku. 

Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej po stronie dochodów: 

z 600/60016/6350 - 834.616,00 zł 

na 600/60016/6290 + 834.616,00 zł 

dotyczy dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zadania 

pn. „Budowa nawierzchni ulic Południowa, Wspólna, Wesoła w Drezdenku”.  

Dokonuje się zmiany nazwy zadania w planie wydatków bieżących budżetu: 

klasyfikacja 853/85395/3119 z „wydatki bieżące” na zadanie pn. „Utworzenie  
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Radny A. Kołwzan zapytał o przebudowę ulicy Poniatowskiego w Drezdenku – czy to 

zadanie było etapowane. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że to zadanie jest etapowane. 

Wyjaśniła, że  cała ulica Poniatowskiego nie była zgłoszona do dofinansowania  

z uwagi na to, że na skrzyżowaniu ulic Poniatowskiego i Żeromskiego do 

przebudowania została kanalizacja, z którą był problem. Burmistrz K. Piotrowska 

przypomniała, że wielokrotnie była mowa na sesji o tym problemie i dosłownie dwa 

czy trzy tygodnie temu dostarczono dokumentację kanalizacji. Dodała, że są środki  

w budżecie i dopiero uporządkowanie tego bardzo trudnego technologicznie, 

technicznie problemu pozwoli, aby szukać środków na remont drugiej części ulicy 

Poniatowskiego. 

Drugie pytanie radnego A. Kołwzana dotyczyło przebudowy drogi gminnej  

w miejscowości Klesno. Zapytał czy to chodzi o drogę do nadleśnictwa. Radny  

A. Kołwzan zacytował fragment projektu uchwały „..potrzeba wykonania nawierzchni 

zjazdu z drogi wewnętrznej, przestawienie istniejącego punktu ulicznego…”. Zapytał 

dlaczego to teraz wyszło a nie przy okazji projektowania. Radny A. Kołwzan 

zauważył, że wygląda na to, że projektant nie pofatygował się na miejsce skoro 

przeoczył zjazd do zrobienia i wpust do przestawienia. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że faktycznie można mieć 

zastrzeżenie do projektanta, natomiast projekt obejmował tylko majątek gminy 

Drezdenko, czyli de facto drogę gminną, natomiast trwały uzgodnienia z drogą 

wojewódzką, co do zjazdu, jego kształtu, geometrii, stąd poszerzenie tych 

elementów. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy inwestycja wchodzi z wykonaniem na teren 

województwa 

Burmistrz odpowiedziała, że ten zjazd tak. 

Radny A. Kołwzan zapytał o zadanie pod nazwą „Posiłek w szkole i w domu”, gdzie 

zaproponowano, aby zabezpieczyć kwotę 20.000,00 zł na zadanie, gdzie będzie 

zakupiony piec konwekcyjno-parowy, a całość zadania wynosi 98.000,00 zł. Zapytał 

co wchodzi w skład kwoty 98.000,00 zł, bo patrząc na koszty pieców to wahają się od 

50.000,00 zł do 70.000,00 zł. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że musiałaby teraz sprawdzić 

specyfikację jaką Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 przysłał wraz z prośbą  

o złożenie tego wniosku aplikacyjnego. Dodała, że jeżeli radnemu zależy to poprosi  

o przerwę w obradach, aby skonfrontować z wnioskiem złożonym przez dyrekcję 

szkoły. 

Radny A. Kołwzan poprosił o sprawdzenie specyfikacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki powitał Dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 2 im. J. Nojiego w Drezdenku, Przewodniczącego Rady Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego Zbigniewa Kubasika. Poprosił jednocześnie radnego A. Kołwzana  

o ponowne sformułowanie pytania, które padło przed przerwą. 

Radny A. Kołwzan  zauważył, że zabezpieczana jest kwota 98.000,00 zł. Zapytał jaki 

jest zakres prac, czy jest coś jeszcze do wykonania czy stricte zakup pieca, bo piece 
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są dostępne od 40.000,00 zł i zazwyczaj kończą się w granicach 70.000,00 – 

80.000,00 zł.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 im. J. Nojiego w Drezdenku Z. Kubasik 

poinformował, że zakończyła się właśnie sesja Rady Powiatu, która trwała wyjątkowo 

krótko. W kwestii zadanego pytania wyjaśnił, że jest to ostatni rok możliwości 

aplikacji środków na cel „Posiłek w szkole i w domu”. Dyrektor SP 2 poinformował, że 

zanim złożono wniosek to został on przedyskutowany i może zapewnić radnych, że  

w 90% te środki uda się pozyskać. Dodał, że ma cenniki przy sobie pieców 

konwekcyjnych i jest różnica między piecem konwekcyjnym gazowym,  

a elektrycznym, ceny są bardzo różne. Dyrektor Z. Kubasik zwrócił uwagę, że  

w rozporządzeniu jest mowa, że przy możliwości pozyskania 100.000,00 zł, kwotę 

20.000,00 zł musi zadysponować Rada. Zauważył, że zgodnie z tym 

rozporządzeniem nie można zamówić żadnej pozycji, która przekroczy 10.000 zł,  

w  związku z tym te 20.000,0 zł będzie kwotą optymalną, co jest przekonsultowane  

z członkiem komisji, który będzie oceniał to wszystko. Dyrektor Z. Kubasik podkreślił, 

że jest to naprawdę przewałkowane we wszystkie strony i jeśli Rada Miejska 

zadysponuje te 20.000,00 zł to zostaną one przeznaczone na zakup tego pieca. 

Zaznaczył, że sprzęt który jest w kuchni jest już eksploatowany grubo ponad 10 lat  

a gotowanych jest około pół tysiąca posiłków i jeżeli Rada przychyli się do tego 

wniosku to jest dużym optymistą. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że nie miał jakiegoś podejrzenia, po prostu był ciekaw 

czy samo wyposażenie za tą kwotę czy jeszcze jakieś prace. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 odpowiedział, że tylko wyposażenie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podziękował Dyrektorowi za 

doprecyzowanie tematu. 

Radni nie wnieśli uwag. 
Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Drezdenko na 2023 rok – druk nr 509/23 (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Mariusz Suchecki, 

Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (4) 

Karolina Kozicka, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia 

Słomińska 

Rada Miejska, w obecności 11 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXIX/494/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 24 kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok (uchwała stanowi załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu). 
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Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029 – druk nr 510/23. 

Zastępca Skarbnika Gminy S. Humieniuk poinformowała, że projekt uchwały  

w załączniku nr 1 i nr 2 został uaktualniony o wszystkie dane z uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej, która dzisiaj została przedstawiona. Dodała, że 

załącznik nr 3 do niniejszej uchwały został zaktualizowany o umowy, których okres 

realizacji jest dłuższy niż jeden rok i jest niezbędny do prawidłowej działalności 

jednostek, co dotyczy Urzędu Miejskiego i Publicznego Przedszkola. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2023-2029 – druk nr 510/23 (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

Za: 11, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Mariusz Suchecki, 

Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (4) 

Karolina Kozicka, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia 

Słomińska 

Rada Miejska, w obecności 11 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXIX/495/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 24 kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2023-2029 (uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

Ad. 5 

Wydanie opinii w sprawie projektu POROZUMIENIA nr DG.III.8011.9.2023  

w sprawie podjęcia działań dotyczących zmiany kategorii drogi wojewódzkiej 

nr 176 na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 181 do granicy 

województwa wielkopolskiego w km 0+000 ÷ 5 + 919, na kategorię drogi 

gminnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zwrócił uwagę, że Burmistrz praktycznie 

przedstawiła już ideę tego porozumienia w punkcie drugim. Zapytał czy radni mają 

pytania. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że w § 3 pkt 1 jest zaznaczone, że 

województwo lubuskie wykona remont drogi do 4,650 km, a droga  ma odcinek 5,919 

km. Zapytał, co z pozostałym odcinkiem. Zauważył, że w tym samym § pkt 1a jest 

zapis, że  remont istniejącej nawierzchni poprzez ułożenie warstwy wyrównawczo-

ścieralnej z betonu asfaltowego i pkt 1b odtworzeniu, uzupełnieniu poboczy 
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mieszanką kruszywa o grubości 15 cm. Radny zapytał czy droga ta zostanie tak 

wąska jak jest w tej chwili i będzie tylko takie pobocze jak mniej więcej wykonane 

zostało w drodze do miejscowości Drawiny. 

Odpowiadając na drugie pytanie Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska potwierdziła 

dodając, że tak jak jest napisane. W kwestii zakresu drogi od skrzyżowania  

w Niegosławiu aż do miejscowości Karwin, bo to ten odcinek będzie remontowany 

poinformowała, że za samą miejscowością Karwin jest jeszcze kilometrowy odcinek 

drogi szutrowej, który prowadzi do granicy województwa a jest to już teren za którym 

nie ma żadnych osad, domów. Burmistrz K. Piotrowska stwierdziła, że tak naprawdę 

droga ta użytkowana jest głównie przez transport leśny, więc potrzeby mieszkańców 

w zakresie miejscowości Karwin i przejazd przez Marzenin do Niegosławia będzie 

zabezpieczony zgodnie z uzgodnieniami w ramach bieżącego utrzymania, ta droga 

zostanie w takim standardzie w jakim jest - jest szutrowa, zostanie uzupełniona  

i również wyrównana, ale w dalszym ciągu jako szutrowa, czyli cały remont polega na 

tym, że nie jest wykonywana żadna dokumentacja projektowa, nie ma uzyskiwania 

wszelkich pozwoleń i uzgodnień, bo jest to remont. Dodała, że droga ta pozostanie  

w takim kształcie w jakim jest, tylko będzie wyremontowana, zarówno, jeżeli chodzi  

o asfalt, pobocze, a także jeżeli chodzi o ten odcinek, który nigdy asfaltowym nie był 

w dalszym ciągu pozostaje szutrowy. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że pyta, gdyż ma na myśli drogę, którą  

w podobny sposób województwo lubuskie wykonało do Drawin i jak widać po 

niedługim okresie użytkowania praktycznie pobocze, właśnie szutrowe jest do 

remontu i pewnie w jakiś mniej lub bardziej odległym czasie trzeba będzie to już 

zrobić. Zapytał czy przy takiej okazji nie można pomyśleć, żeby jednak w tym samym 

czasie zamiast tego szutru ze środków gminnych wykonać odcinek asfaltu, żeby to 

zostało zrobione raz a porządnie. Radny S. Dukaczewski zapytał czy to technicznie 

w ogóle wchodzi w rachubę i czy były rozmowy w tym temacie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zwróciła uwagę, że nie ma takich środków 

 w budżecie. Dodała, że wstępna wycena tego odcinka to jest 3.300.000,00 zł, więc 

praktycznie drugie tyle należałoby przeznaczyć z pieniędzy Gminy, żeby to 

poszerzyć, a dodatkowo sporządzić dokumentację projektową, ponieważ byłaby 

zmiana parametrów drogi. Burmistrz powiedziała, że po pierwsze spowolniłoby to 

realizację, bo teraz nie ma możliwości wygospodarowania, wyasygnowania tak 

dużych środków z budżetu Gminy. Stwierdziła, że czysto teoretycznie jest to 

możliwe, natomiast trzeba by było podjąć decyzję, że inwestycja zostanie świadomie 

przesunięta w czasie o kilka lat. K. Piotrowska zwróciła uwagę, że jest to droga  

o stosunkowo małym natężeniu ruchu i rodzi się pytanie czy jest zasadne, aby teraz 

robić tak duży remont w kontekście potrzeb całej Gminy. Podkreśliła, że oczywiście 

decyzja należy do Rady. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że na 3.300.000,00 zł Zarząd Województwa 

Lubuskiego oszacował tą inwestycję. Poprosił o przygotowanie informacji dotyczącej 

szerokość drogi, która będzie nakładką i szerokość tego elementu, który będzie 

szutrowy, aby mieć jasność i ewentualnie to przedyskutować. Radny S. Dukaczewski 
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powiedział, że to nie będzie pół drogi asfaltu, a pół szutru, bo to tak nie wygląda w tej 

chwili i koszt nie będzie pół na pół.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jednak by polemizowała  

o kwestie podbudowy lub połączenia tego miejsca styku nowego asfaltu ze starym, 

plus dokumentacja. Dodała, że niestety nie jest to takie wprost po centymetrach, bo 

ta droga nie ma stałej szerokości. 

Radny R. Dolata zapytał dlaczego z porozumienia został wyłączony odcinek 

mostowy, czy tam jest dobrej jakości nakładka, czy jakieś inne względy o tym 

zdecydowały. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że faktycznie były obawy, co do 

mostu, jednak Zarząd Dróg Wojewódzkich przedstawił przegląd techniczny i okazało 

się, że był on niedawno remontowany i ma dobrą klasę, stąd ten element nie jest 

brany pod uwagę. 

Radny A. Miron zabierając głos jako radny z tamtego terenu powiedział, że jakieś 

przedłużanie tego tematu, żeby jeszcze coś ustalić nie ma sensu. Dodał, że już 

bardzo długi był czas oczekiwania na poprawę tej drogi i są już ustalenia,  

a mieszkańcom w tej chwili nie chodzi o szerokość drogi a jej jakość. Radny A. Miron 

zwrócił uwagę, że droga jest wystarczająco szeroka, bo tam nie jeżdżą żadne tiry,  

generalnie ona służy dla mieszkańców. Stwierdził, że każde odwlekanie tego, 

zastanawianie się czy jest dobre porozumienie czy niedobre jest zupełnie 

niepotrzebne. Radny A. Miron powiedział, że roboty mają być już wykonane, zaczęte 

w tym roku i nie widzi potrzeby, żeby to się jakoś zbędnie przedłużać, bo mieszkańcy 

na taką postawę radnych nie czekali. Podsumowując powiedział, że porozumienie 

jest wypracowane, należy uznać, że jest ono dobre i zagłosować za. 

Radny A. Kołwzan zwrócił się z pytaniem do radnego A. Mirona, w którym momencie 

padło, że ktoś coś chce przedłużać, bo on tego nie usłyszał. Dodał, że chyba że 

radny Dukaczewski coś na ten temat powie, ale on zrozumiał, że po prostu radny 

chce doszczegółowić wiedzę techniczną, nikt nie mówi w żadnym momencie  

o jakimkolwiek przedłużaniu. 

Radny A. Miron odpowiedział, że tak to zrozumiał. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że radny Miron stworzył takie wrażenie jakby ktoś się 

zastanawiał nad tym, czy to jest konieczne czy nie. Dodał, że nie chce wypowiadać 

się za radnego Dukaczewskiego, ale jeżeli radny chciałby odłożyć głosowanie, to 

powiedziałby - odłóżmy głosowanie. 

Radny S. Dukaczewski potwierdził, że dokładnie tak to wygląda i absolutnie nawet 

nie było chwili zawahania, co do zasadności takiej propozycji. Dodał, że jednak jako 

radni powinni wiedzieć, co można byłoby dodatkowo wykonać, czego nie można 

wykonać, jakie są odcinki szerokości dróg i tak dalej. Radny S. Dukaczewski 

powiedział, że zasadność i sama idea jest jak najbardziej pozytywna i nie ma o czym 

dyskutować, a czas pokaże. Dodał, że rozumie, że gęstość ścieżek rowerowych, jest 

coraz większa i świetnie, ale są miejsca, gdzie jednak trzeba się poruszać drogami 

lokalnymi. Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że odcinek asfaltu do Drawin to 

super sprawa, ale na poboczu kwestią czasu jak dojdzie do nieszczęścia, jeśli nie 
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zostanie wykonane poszerzenie drogi. Podkreślił, że to jest bardziej troska niż jakieś 

elementy, które radny Miron po swojemu zinterpretował. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska radnemu zwróciła Dukaczewskiemu uwagę, że 

Gmina Drezdenko niejako dała słowo Zarządowi Dróg Wojewódzkich co do tego, że 

będzie wspierać inwestycję budowy obwodnicy Drezdenka. Dodała, że mając na 

uwadze, że przez najbliższe 3 lata Gmina będzie wspierać Samorząd Województwa 

Lubuskiego kwotą aż 8.000.000,00 zł to ma problem, gdzie radny chce  

w najbliższych latach znaleźć miliony na poszerzenie tej drogi. Burmistrz Drezdenka 

K. Piotrowska stwierdziła, że niestety mowa jest o milionach, bo zna ceny dróg. 

Poprosiła radnych o odpowiedzialną analizę, bo zdaje sobie sprawę z ciężaru, który 

będzie dotyczył wydatków majątkowych gminy Drezdenko na najbliższe lata, ale 

skoro już powiedziano, że wybiera się pewne priorytety dla ogólnego rozwoju to nie 

należy łudzić mieszkańców, co do pewnych rzeczy, bo Gmina Drezdenko będzie się 

mierzyć naprawdę z olbrzymimi wydatkami. 

Radny D. Paluszkiewicz powiedział, że zgadza się z radnym Dukaczewskim, że 

droga do Drawin już praktycznie wymaga remontu, bo na poboczu faktycznie są 

dziury. Zapytał czy zarząd województwa oczekuje od Gminy środków finansowych, 

aby rozpocząć remont drogi na Marzenin. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że w ramach porozumienia 

sytuacja wygląda dokładnie tak samo jak w przypadku Drawin, czyli 100% kosztów 

remontu pokrywa Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie wydania opinii w sprawie projektu POROZUMIENIA nr 

DG.III.8011.9.2023 w sprawie podjęcia działań dotyczących zmiany kategorii drogi 

wojewódzkiej nr 176 na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 181 do 

granicy województwa wielkopolskiego w km 0+000 ÷ 5 + 919, na kategorię drogi 

gminnej (projekt stanowiska stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

Za: 11, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Mariusz Suchecki, 

Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (4) 

Karolina Kozicka, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia 

Słomińska 

Rada Miejska, w obecności 11 radnych wydała pozytywną opinię w sprawie 

projektu POROZUMIENIA nr DG.III.8011.9.2023 w sprawie podjęcia działań 

dotyczących zmiany kategorii drogi wojewódzkiej nr 176 na odcinku od 

skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 181 do granicy województwa 

wielkopolskiego w km 0+000 ÷ 5 + 919, na kategorię drogi gminnej 
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(porozumienie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 6 

Zamknięcie obrad LXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i LXXIX sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną.  

 

      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

 /-/ Mariusz Suchecki 

Sporządziła:          

J. Ambroziak     


